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Sammanträde torsdagen den 11 april 2019 kl. 17.35 – 20.20 
Plats: Folkets Husby, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum 

 
 
Ledamöter 

 
Ersättare 

  

Benjamin Dousa (M), ordförande  

Elvir Kazinic (S), vice ordförande §§ 1-2, 4-42 

Aleks Sakala (M)  

Tatjana Kovacic (M) 

Kerstin Thufvesson (M) §§ 12-42 

Asi Rebbati (L)  

Martin Michel (MP) 

Kerstin Aggefors (S)         

Kyllikki Iroegbu (S) 

Niklas Thorén (V)  

Mats Rydelius (M) §§ 12-42 

Basit Choudhury (M)   

Jean-Robert Nino (M)  

Helena Orrevad (MP) 

Omar Ahmed (S) §§ 1-2, 4-42 

Zia Lodin (S)  

Helene Wildner (V)   

  

    

    
Tjänstgörande ersättare 

Mats Rydelius (M) för Kerstin Thufvesson (M) §§ 1-11, Ismail Ertürk (C) för Banar 

Sabet (C), Mauritz Jokela (M) för Gustaf Holmström (SD), Omar Ahmed (S) 

för Elvir Kazinic (S) § 3, Veronica Stiernborg (V) för Ahmed Sharaf Abdi (V). 

 Tjänstgörande ersättare 
 

    
Tjänstemän  Tjänstemän 
Slutet sammanträde 

§§ 1-11: Stadsdelsdirektör Ulla Thorslund, nämndsekreterare Josephine Lindström och 

arkivarie/registrator Julia Jonsson 

§§ 1-5, 9-11: Avdelningschef Ulrika Axelsson 
§ 3: Bitr. enhetschef Malin Jakobsson och socialsekreterare Bente Lundqvist 
§§ 6: Avdelningschef Ingrid Brännström 
§§ 6 a: HR-chef Tiina Palmqvist 

§§ 7-8: Administrativ chef Johan Hernman,  parkingenjör Jolanda Lemberg 
                                                         
Öppet sammanträde §§ 12-42: Stadsdelsdirektör Ulla Thorslund, administrativ chef 

Johan Hernman, avdelningschef Susanne Tengberg, avdelningschef Ulrika Axelsson, 

avdelningschef Ingrid Brännström, avdelningschef Kim Lagerquist, HR-chef Tiina 

Palmqvist, arkivarie/registrator Julia Jonsson och nämndsekreterare Josephine 

Lindström. 

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

 
Personalföreträdare  

Öppet sammanträde §§ 12-42: Ritta Eddib (Kommunal), Nadja Gürsoy (SACO) och 

Ata Hosseini (Vision). 

 Personalföreträdare 

 
Justerare och dag för justering  

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Ordförande Benjamin Dousa (M) och vice ordförande Elvir Kazinic (S) den 18 april 

2019 klockan 08.30. 
 Utses att justera  

   

Sekreterare                              Ordförande                        Vice ordförande   

            §§ 1-2, 4-42  
                                                                                 
                                                                                   

                                                                                            Paragrafer 1-42 antal blad 60 
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Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 11 april 2019 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 20:20  

 

Plats: Folkets Husby, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum 

 
   
 

Närvarande: 

Se sida 1 

 

§§ 3, 6, 6 a, 7, 8, 17, 18, 20, 25, 25 a, 25 b, 26, 29, 30   

 

Justerat den 11 april 2019 

 

 

 

Ordföranden Benjamin Dousa (M) 

§§ 3, 6, 6 a, 7, 8, 17, 18, 20, 25, 25 a, 25 b, 26, 29, 30   
 
 

 

Vice ordföranden Elvir Kazinic (S) 
§§ 6, 6 a, 7, 8, 17, 18, 20, 25, 25 a, 25 b, 26, 29, 30   
 
 
 

Ledamot Kerstin Aggefors (S) 
§ 3 

 

 Sekreterare 

   

   

   Paragrafnr      Antal blad  
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§ 1  
Val av justerare och godkännande av dagordning 
 
Beslut 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) och vice ordföranden Elvir Kazinic (S) fick i 

uppdrag att justera dagens protokoll samt ledamoten Kerstin Aggefors avseende 

ärende 3. Justeringen äger rum den 18 april 2019 klockan 08.30.  

 

Dagordningen godkändes.  
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

7 mars 2019 justerats den 12 mars 2019.  
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§ 3 
Förbud att utöva umgänge enligt 14 § andra stycket 1 punkten lag 
med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 6.-102-2019 
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§ 4 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap 8 a § föräldrabalken (FB) 
 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 6.-022-2019 
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§ 5  
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st 1 p 
föräldrabalken (FB) 
 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 6.-117-2019 
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§ 6 
Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) angående ej 
verkställt beslut 
 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 1.4.-071-2018 
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§ 6 a 
Yttrande till Diskrimineringsombudsmannen (DO) angående 
anmälan om upplevd diskriminering vid rekrytering 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr RK 2019/157 
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§ 7 
Upphandling av drift och underhåll i parker och grönområden 2019 

 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 2.2.2.-642-2018 
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§ 8 
Upphandling av konsultavtal för säkerhetsbesiktning av lekplatser 
 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 2.2.2.-098-2019 
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§ 9 
Anmälan av beslut från Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
angående lex Sarah-utredning 

 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess. 

Dnr 1.4.-467-2018 
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§ 10 
Anmälan av beslut om begränsning av umgänget enligt 14 § 2 st.  
1 p. LVU samt beslut om hemlighållande av vistelseort enligt 14 § 2 
st. 2 p LVU 

 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess. 
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§ 11   
Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 20 mars 2019, 22 mars 

2019, 3 april och 11 april 2019. 
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Ajournering 
Nämnden ajournerade sig från klockan 18:10 för allmänhetens frågestund. 

Sammanträdet återupptogs klockan 19.55.   
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§ 12 
Förvaltningens och nämndens information och frågor 

 

Stadsdelsdirektören Ulla Thorslund lämnade följande information till nämnden: 

 Det saknas platser till feriejobben till sommaren.  

 Extra sommarlovspengar medger fler aktiviteter. 

 Byggandet vid Skårbygränd kommer att påbörjas i höst och beräknas 

vara klart december 2020.  

 Det pågår två projekt inom ”Ett grönare Stockholm” – ett vid 

Rinkebystråket och ett vid Järvafältet.  

 Förvaltningen kommer genomföra ”Sommar på torget 2019”, dels i 

Husby och dels i Rinkeby.  

 Det finns ett påsklovsprogram. 

 En ny version av ”Föräldraguiden” kommer att skickas till hushåll i 

stadsdelsområdet med barn i åldrarna 0-15 år.  
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   Frågor från nämnden 
 

   Inga frågor inkom från nämnden.  
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§ 13 
Inkomna medborgarförslag 
 

Förvaltningen rapporterade att inga medborgarförslag hade lämnats in inför 

dagens sammanträde. 
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§ 14 
Månadsrapport mars 2019 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna månadsrapport mars 2019. 

 
Ärendet 
Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter åtgärder och 

resultatdispositioner. De åtgärder som beslutas i verksamhetsplanen följs. 

Djupare analyser och mer utförliga kommentarer återfinns i tertialrapporter och 

verksamhetsberättelse. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 april 2019. 

Dnr 1.2.1.-125-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.    

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 
Underlag för budget 2020 med inriktning 2021 och 2022 för Rinkeby-
Kista stadsdelsnämnd 
 
Beslut 
Underlag för budget 2020 med plan för 2021 och 2022 för Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd godkänns. 

 
Ärendet 
Enligt kommunallagen ska stadens budget innehålla en plan för ekonomin för en 

period om tre år. Den plan som nu är aktuell att ta ställning till omfattar åren 

2020 - 2022. Stadens nämnder ska analysera vilka frågor som påverkar 

verksamhetens utveckling och ekonomi med utgångspunkt från förändringar i 

omvärlden och analyser av den egna verksamheten. Analyserna ska lyfta 

strategiskt viktiga utvecklingsområden och utmaningar som berör 

kärnverksamheten. Större avvikelser eller förändringar jämfört med den plan för 

åren 2020 och 2021 som kommunfullmäktige beslutade om i budget 2019 ska 

analyseras och kommenteras. I detta ingår att beskriva trender, 

utvecklingstendenser, strukturella frågor och förändringar i befolkningen och 

hur detta påverkar verksamheten. Nämnderna ska under respektive 

inriktningsmål ange strategiska satsningar kopplade till inriktningsmålen under 

treårsperioden. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 27 mars 2019. 

Dnr 1.1.-115-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 

Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) lämnade ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.   

 

Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) lämnade ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.   

Beslutsgång 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  
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Särskilt uttalande    

Särskilt uttalande avgavs av Benjamin Dousa (M), Asi Rebbati (L), Martin 

Michel (MP) och Ismail Ertürk (C) enligt följande: 

 

1.1 och 2.2      

Arbetet med att öka tryggheten och säkerheten är prioriterad. Förebyggande 

arbete i förskolan för att se barn som behöver tidiga insatser bör lyftas fram. 

Samverkan mellan skola, socialtjänst och verksamheter med inriktning på 

psykisk ohälsa behöver prioriteras.  

Barn i förskole- och skolåldern behöver mycket plats för att kunna utveckla 

kreativ lek och socialt samspel på ett sätt som tillgodoser deras behov. Sedan 

2015 har Boverket därför utifrån forskning och beprövad praxis tagit fram 

rekommendationer. I vår vision om att skapa en tät och varierad stad så får vi 

inte glömma bort barnens behov. 

 

Konsekvenser för barns och personals arbetsmiljö bör utredas varje gång beslut 

tas att bygga 6-avdelningarsförskolor. 

  

Uppsökande verksamhet för ungdomar som riskerar att hamna i kriminalitet 

eller drogmissbruk måste utökas. Projekt med ungdomsvärdarna utvärderas och 

redovisas. Viktigt att nå de ungdomar som behöver mer stöd. 

Reservation 
Elvir Kazinic m.fl. (S) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget 

förslag enligt följande: 

 

Förslag till beslut 

 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut samt 

2. Att därutöver anföra 

 

Stockholm står under kommande år inför stora demografiska utmaningar. 

Samtidigt som vi blir fler äldre, med större vård- och omsorgsbehov, fortsätter 

antalet barn och unga att vara högt. Sammantaget innebär det att staden även 

kommande år behöver investera i en växande stad för att klara behoven inom 

exempelvis skola och omsorg.  

 

I detta läge valde den borgerliga majoriteten i Stockholms stad att sänka skatten. 

En skattesänkning som de hävdade skulle finansieras av skattetillväxt och 

effektiviseringar. Eftersom skattetillväxt genom fler medborgare sällan kommer 

utan ökande behov (som ska betalas med just den skattetillväxten) tvingas nu de 

flesta verksamheter till långtgående, vad som kallas, effektiviseringskrav. För 

många verksamheter är budgeten lägre för år 2019 än vad de reella kostnaderna 

var under år 2018, samtidigt som priser, löner och behov ökat. Det är lätt att se 
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att sparkraven gått långt utöver det som är att förvänta sig av effektiviseringar. 

Det leder nu därför till kvalitativa försämringar i många av de verksamheter som 

betyder mest för stockholmarna. Samtidigt försöker nämnderna leva upp till mål 

helt utan motsvarande finansiering vilket leder till att de inte klarar att skära ner 

i den takt som en finansierad budget skulle ha krävt.  

 

Att utvecklingen nu därför är problematisk understryks av stadsledningskontoret 

som i sin månatliga ekonomiska rapport till kommunstyrelsens ekonomiutskott 

konstaterar att inledningen på år 2019 inte varit hållbar.  

  

Kontoret skriver bland annat: Skatter och generella statsbidrag m.m. baseras på 

senast kända prognos. Ökningen beräknas till 1,9 procent jämfört med samma 

period 2018. Skatteintäkternas begränsade ökning beror av lägre utdebitering 

2019 och en beräknad negativ slutavräkning. I jämförelse med 

nettokostnadsutvecklingen på 4,4 procent ökar skatterna i långsammare takt, en 

skillnad som inte är hållbar på lång sikt. 

 

Sett till hela finansieringen är situationen än värre eftersom denna bara ökar med 

1,1 procent samtidigt som kostnaderna ökar med 4,4 procent. 

 

Bakgrunden till de stigande kostnaderna är i grunden en demografisk utmaning 

med fler äldre och fler barn i skola och förskola som kräver stora investeringar i 

en växande stad. Dessa tar sig uttryck i både behov av lokaler och ökande krav 

på kompetensförsörjning. Samtidigt försvagas finansieringen till följd av det 

politiska beslutet om lägre utdebitering. Tydligast blir detta om man jämför 

stadsledningskontorets sammanställning av ekonomin för årets två första 

månader i motsvarande ärende från år 2018. Då ökade finansieringen mellan 

januari/februari 2018 jämfört med januari/februari 2017 med 4,8 procent medan 

nettokostnaderna bara steg med 2,2 procent. Motsvarande period i år 2019 

uppvisar alltså ökande kostnader om 4,4 procent, men bara en 

finansieringsökning om 1,1 procent. 

 

En av de viktigaste uppgifterna i våra stadsdelar i Rinkeby-Kista är att öka 

tryggheten och att ge våra ungdomar en god framtidstro. Detta är viktiga inslag 

för att minska brottsligheten i våra områden. Det gäller också att på olika sätt 

medverka till att de så snart som möjligt inte längre ska klassas som särskilt 

utsatta. Detta kan ske genom ett utvidgat samarbete mellan 

förvaltningen/nämnden och civilsamhället t.ex. genom IOPer. För att lyckas med 

det behöver föreningslivet stöd av olika slag. Möjligheten att söka 

föreningsbidrag är då viktig, men det behöver också finnas en möjlighet för i 

synnerhet nystartade föreningar, men också andra att på olika sätt kunna få stöd i 

föreningskunskap.  
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För att öka tryggheten i området krävs att det finns ekonomiska förutsättningar 

att göra erforderliga investeringar i förbättringar av den yttre miljön. Det kan 

gälla belysning, städning och växtlighet där behov identifieras. 

 

En annan viktig förutsättning är att framtidstron kraftigt stärks hos våra barn och 

ungdomar. Därför måste det finnas erforderliga resurser för att de också på 

hemmaplan ska erbjudas en förstklassig skolgång och bra fritidsaktiviteter. Det 

gäller såväl på det idrottsliga som på det kulturella området. Vi behöver ha 

idrottsarenor, simhallar, bibliotek, kulturskola och annat. En ny parklek bör 

skapas i Akalla. Det ska finnas fritidsgårdar öppna i alla våra stadsdelar dit våra 

ungdomar kan gå och träffa kompisar och även få viss samhällsvägledning för 

att förbereda dem inför ett vuxenliv med kunskaper om bostad, studier, arbete 

och privatekonomi. 

 

Samverkan mellan skola, stadsdelsförvaltning, polis och andra är av oerhört stor 

betydelse för att komma tillrätta med och stoppa tillflödet av unga till brottslig 

verksamhet. Resurser behöver sannolikt tillföras de kommunala skolorna i 

stadsdelen så att deras kvalitet och rykte hos befolkningen förbättras och de blir 

ett naturligt val för de boende i Rinkeby-Kista. 

 

En betydelsefull hjälp till ungdomar på deras väg in i yrkeslivet är att under 

studietiden pröva på jobb under loven. Detta sker ofta genom föräldrars 

kontakter på arbetsplatser. I vår stadsdel är det många ungdomar som inte har 

sådana kontakter, varför det är nödvändigt att stadsdelsförvaltningen även 

fortsättningsvis har tillräckliga resurser för att kunna erbjuda främst sommarjobb 

till ungdomar i åldrarna 15-19 år. En annan väg att pröva på arbetsmarknaden är 

att förvaltningen erbjuder jobb som ungdomsvärdar också i framtiden. Det är 

också viktigt att det även framöver är lätt och nära att nå kontakt med 

Arbetsförmedlingen i stadsdelar som våra, där många helst rör sig lokalt. 

 

Trångboddheten är stor i våra stadsdelar och alltför många barnfamiljer saknar 

förstahandskontrakt för sitt boende. Därför behöver förvaltningen få resurser för 

att på ett konstruktivt sätt medverka till att boendesituationen för i synnerhet 

barnfamiljer förbättras och kostnaderna för t.ex. hotellboende minskas. 

 

Ålderssammansättningen i Rinkeby-Kista förändras ständigt och andelen äldre 

ökar nu från att stadsdelen tidigare varit en av de yngsta i Stockholm. Nu 

planeras ett vård- och omsorgsboende i Rinkeby att bli klart 2021/22. Vi föreslår 

att verksamheten ska bedrivas i egen regi. Det är också viktigt att man där, 

liksom på övriga äldreboenden,  ser till att det finns språk- och 

kulturkompetenser som motsvarar stadsdelens befolkningssammansättning. 

 

Det är uppenbart att en kommunledning som prioriterar välfärd framför en till 

stora delar ofinansierad skattesänkning borde ompröva beslutet och möjliggöra 
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för verksamheterna att ge medborgarna bra service. En grund för detta är att 

besluta om ändrade planeringsramar för åren 2020 till 2022. 

Reservation 
Niklas Thorén m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget 

förslag enligt följande: 

 

Förslag till beslut 

 

1.  Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut samt 

2.  Att därutöver anföra 

Den borgerliga majoritetens budget för 2019 innebär stora besparingar inom 

samtliga verksamhetsområden. Flera verksamhetsområden har inte fått 

tillräckliga medel för att möta löneökningar och övrig kostnadsutveckling – allt 

för att åstadkomma en skattesänkning på 16 öre. Samtidigt menar den borgerliga 

majoriteten att de satsar på kärnverksamheterna. Vi är mycket oroade för hur 

utvecklingen ska fortsätta de kommande åren. Vi menar att det inte är möjligt att 

satsa och utveckla verksamheterna med stora besparingskrav och minskad 

budget. Stora nedskärningar drabbar inte bara brukare utan givetvis även stadens 

medarbetare. Vi ställer oss frågande till hur majoriteten ska värna om 

medarbetarnas delaktighet och hälsa i samband med att många personalgrupper 

ska minskas.   

Ombildningar  

Den blågröna majoritetens ombildningar riskerar att ge stora konsekvenser för 

stadsdelarnas möjlighet att tillgodose behovet av försöks- och 

träningslägenheter. De allmännyttiga bostadsbolagen står för i princip samtliga 

hyreskontrakt för försöks- och träningslägenheter. Om det kommunala 

bostadsbeståndet minskar innebär det att socialtjänsten kommer att få svårare att 

hitta hyreskontrakt eftersom privata hyresvärdar har högre inkomstkrav.   

Barn, kultur och fritid  

Den borgerliga majoriteten skär ner i budgeten för barn, kultur och fritid och 

totalt minskade de stadens totala budget med 66 miljoner 2019. Vi känner stor 

oro inför att nedskärningarna ska fortsätta och att det förebyggande arbetet för 

barn och unga ska försämras snabbt. En välutvecklad och fungerande 

förebyggande verksamhet väldigt viktig för att skapa en sammanhållen stad där 

alla människor har jämlika livschanser. De demokratimedel som fördelats i 

staden för att stärka den lokala demokratin är indragna och vi undrar hur de 

verksamheter och arbetssätt som byggdes upp inom ramen för de lokala 

utvecklingsprogrammen ska fortsätta leva med minskad finansiering.   
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Socialtjänst  

Barnkonventionen blir lag 2020, därför behöver alla stadsdelsnämnder 

säkerställa att det finns goda förutsättningar för ett fungerade barnrättsarbete 

inom socialtjänsten. Stadsdelsnämnderna behöver generellt mer resurser för att 

möta förändringar i lagstiftningar som förmodas träda i kraft. Arbetet med 

handlingsplanerna för förbättrad arbetssituation för socialsekreterare och 

biståndsbedömare bör prioriteras och fortsätta.  

Förskola  

Vi önskar att staden fortsätter arbetet med att kompetensutvecklingssatsningen i 

förskolan, bland annat genom att anställa fler förskollärare och utbilda fler 

barnskötare. Den blågröna majoriteten har infört generella effektiviseringskrav 

även i förskolan, vilket leder till att det blir ännu svårare att minska 

barngruppernas storlek och öka kvaliteten i verksamheterna.   

Äldreomsorg  

Äldreomsorgen har fått en kraftigt minskat budget 2019, vi har svårt att se hur 

äldreomsorgen ska utvecklas och bibehålla kvaliteten med dessa förutsättningar. 

Vi anser att det är högt prioriterat att fortsätta att utveckla aktivitetscenter för 

äldre, tryggt mottagande i hemmet och ramtid i hemtjänsten de kommande åren.  
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§ 16 
Stoppa väktarvåldet! 
Svar på skrivelse av Veronica Stiernborg m.fl. (V) 

 

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 
Veronica Stiernborg m.fl. (V) inkom med en skrivelse till stadsdelsnämnden 

som beskriver två händelser där ordningsvakter gjort ingripanden. Skribenten 

beskriver att ingripandena karaktäriseras av rasistiska och afrofobiska strukturer 

hos ordningsvakterna. Skribenten vill ge förvaltningen i uppdrag att ta fram en 

åtgärdsplan med Securitas, införa ett rapporteringssystem där ingripande mot 

barn dokumenteras och följs upp och införa ett rapporteringssystem för 

anmälningar mot ordningsvakter som använder övervåld. 

 

Det åligger inte förvaltningen att ta fram en åtgärdsplan tillsammans med 

Securitas. Orosanmälningar till socialtjänsten är ett rapporteringssystem där 

ingripande mot barn dokumenteras och följs upp. 

 

Polismyndigheten hanterar anmälningar om olämpligt eller brottsligt agerande 

hos ordningsvakter. Om polisen upptäcker att en ordningsvakt brutit mot kravet 

på laglydnad och lämplighet kan Polismyndigheten återkalla ordningsvakters 

förordnande. Ordningsvakter har även rapporteringsskyldighet gentemot polisen 

och ska lämna rapport när de får kännedom om brott. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 6 mars 2019.  

Dnr 1.6.-080-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) lämnade ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.   

Beslutsgång 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  
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Deltar inte i beslutet 
Elvir Kazinic (S) anmälde att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 

Reservation 
Niklas Thorén m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget 

förslag enligt följande: 

 

Vi föreslår följande: 

 

– Att förvaltningen får i uppdrag att införa ett rapporteringssystem som beskrivs 

i skrivelsen. 

– Att förvaltningen får i uppdrag att kontakta vaktbolaget för att ta fram en 

åtgärdsplan för att förhindra sådana händelser som beskrivs i skrivelsen. 

 

Vänsterpartiet önskar i sin skrivelse att förvaltningen ska införa ett 

rapporteringssystem där man för statistik på när ordningsvakter anmälts för 

övervåld samt alla ingripanden mot barn. Vi önskade också att förvaltningen 

tillsammans med berört vaktbolag ska ta fram en åtgärdsplan för att förhindra 

sådana händelser. Detta anser vi har blivit än mer viktigt då majoriteten har gått 

ut med att det ska satsas ännu mer på ordningsvakter i våra områden, en 

yrkesgrupp med en bristfällig utbildning på endast 80 timmar. Vi ser oroligt på 

satsningen då vi är rädda att detta ska skapa ännu mera motsättningar mellan 

ordningsmakten och de som bor i våra områden.  

 

Förvaltningen hänvisar till stor del till polismyndighetens ansvar och 

ordningsvakters rapporteringsskyldighet till dem. Vi ser dock att detta inte sköts 

på ett tillfredsställande sätt. Vi har tagit del av rapporten från incidenten med 

barnen i Kista galleria och sett att ordningsvakternas rapport till 

polismyndigheten är direkt felaktig. Det står t.ex. endast att de avvisat tre 

personer, och ingenting om att de omhändertagit och avlägsnat dessa personer, 

och ingenting om att de var under 15 år. Då ordningsvakternas agerande har 

varit felaktigt och deras hantering av det felaktiga beteendet har varit att lägga 

locket på och undanhålla fakta, så ser vi det som mycket viktigt att 

stadsdelsnämnden får en översikt på hur ordningsvakterna sköter sig i våra 

områden. Detta skulle vi få med ett rapporteringssystem.  

 

Om vi ska ha vinstdrivande företag som ska upprätta ”ordning” i våra områden 

så måste vi se till att även dem sköter sig. Vi ser rapporteringssystemet som en 

viktig trygghetsåtgärd för våra områden. 
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§ 17 
Parkleksbyggnad i Hinderstorpsparken 
Genomförandeärende 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att beställa 

leverans av en temporär parkleksbyggnad till Hinderstorpsparken av SISAB 

i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande till en kostnad av  

856 978 kronor per år. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 
Den 24 april 2018 beslutade stadsdelsnämnden i ett inriktningsärende att 

förvaltningen skulle beställa en förstudie av Skolfastigheter i Stockholm AB 

(SISAB) om möjligheten att anlägga en temporär parkleksbyggnad i 

Hinderstorpsparken i Rinkeby och ansöka om en ändring av detaljplanen för 

Hinderstorpsparken. En förstudie har utförts. För att komma vidare beställde 

förvaltningen i februari en utredning för budgetoffert av SISAB. 

 

Stadsdelsförvaltningen är angelägen om att kunna färdigställa en parklek i 

Hinderstorpsparken så snart som möjligt. För att kunna anlägga en permanent 

byggnad i parkleken, föreslås förvaltningen  

få i uppdrag att beställa leverans av en temporär parkleksbyggnad till 

Hinderstorpsparken av SISAB till en kostnad av 856 978 kronor per år. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från 4 april 2019.  

Dnr 3.1.-170-2018 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.    

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  

   



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 29 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

 
§ 18 
Nytt vård- och omsorgsboende i Rinkeby 
Genomförandeärende 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förslaget om ett nytt vård- och omsorgsboende 

med 90 platser i Rinkeby. 

2. Stadsdelsnämnden begär att kommunstyrelsens ekonomiutskott godkänner 

förslaget om ett vård- och omsorgsboende med 90 platser i Rinkeby.  

3. Stadsdelsnämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

stimulansbidrag för ny-, om- och tillbyggnad av vård- och omsorgsboenden 

för äldre med 0,1 mnkr per nybyggd lägenhet (sammanlagt 9 mnkr)  

4. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att beställa det nya vård- och 

omsorgsboendet i Rinkeby av Micasa Fastigheter AB för att senare teckna 

hyreskontrakt under förutsättning att kommunstyrelsens ekonomiutskott 

godkänner projektet och att kommunfullmäktige beslutar att det nya 

samverkansavtalet ska träda i kraft under innevarande år. 

5. Stadsdelsnämnden återtar tidigare beslut, och ansökan om stimulansbidrag, 

gällande att förlägga en gruppbostad (LSS) i det nya vård- och 

omsorgsboendet i Rinkeby. 

6. Omedelbar justering. 
 

Ärendet 
Rinkeby- Kista stadsdelsområde kommer att växa kraftigt de kommande åren 

och stadsdelsförvaltningen har behov av nya platser för vård- och omsorg som 

en utökning på grund av detta, men även som ersättning för befintliga bostäder 

som är i dåligt skick.  

 

På Rinkeby vård- och omsorgsboende finns för närvarande 16 heldygnsplatser. 

Fastigheten har dock ett stort eftersatt underhåll och fastighetsägaren har 

påbörjat en upprustning och ombyggnation av fastigheten för annan användning. 

I detta ärende behandlas behovet av att ersätta de 16 platserna på Rinkeby vård- 

och omsorgsboende, och samtidigt utöka antalet platser som en följd av den 

väntade befolkningsökningen. 

 

Micasa AB har fått en markanvisning för att uppföra en byggnad för 

omsorgsboende vid Rinkeby allé. Stadsdelsförvaltningen har tillsammans med 

Micasa kommit fram till att 90 heldygnsplatser ska uppföras i det nya boendet 

för att få en så rationell och kostnadseffektiv drift som möjlighet. Byggstart 

beräknas till slutet på 2019 och inflyttning beräknas till 1 december 2021.  
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Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 22 mars 2019.  

Dnr 1.1.-119-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande    

Särskilt uttalande avgavs av Benjamin Dousa (M), Asi Rebbati (L), Martin 

Michel (MP) och Ismail Ertürk (C) enligt följande: 

 

Allt fler äldre drabbas av demensrelaterade sjukdomar som numera även klassas 

som en folksjukdom. Varje stadsdel i Stockholm har ett ansvar för äldre med 

demensrelaterade sjukdomar samt anskaffa särskilt utbildad personal för dessa. 
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§ 19 
Ny gruppbostad för personer med funktionsnedsättning enligt 
lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) på 
Tönsberg 5 
Inriktningsärende 

 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortsätta planeringen av en 

gruppbostad om 6 lägenheter för personer med funktionsnedsättning på 

fastighetsområdet Tönsberg 5. 

2. Stadsdelsnämnden ansöker hos kommunstyrelsens ekonomiutskott om 

stimulansbidrag om 500 tkr till förprojektering och 100 tkr för beställarstöd, 

totalt 600 tkr. 

 
Ärendet 
Rinkeby- Kista stadsdelsområde kommer att växa kraftigt de kommande åren 

och stadsdelsförvaltningen har behov av nya gruppbostäder som en utökning på 

grund av detta, men även som ersättning för bostäder som är i dåligt skick och 

inte uppfyller gällande bostadsnorm. I detta ärende behandlas specifikt behovet 

av att ersätta en gruppbostad i Akalla eftersom fastigheten är i dåligt skick och 

har uppnått sin tekniska livslängd. Förvaltningen har påbörjat planeringen av en 

ny gruppbostad om 6 lägenheter i Tönsberg 5 och avser att fortsätta planeringen 

tillsammans med Micasa Fastigheter. Inflyttning beräknas till första kvartalet 

2021. Stadsdelsnämnden söker i ärendet stimulansbidrag till förprojektering och 

beställarstöd för ovan avsedda projekt.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 15 mars 2019.  

Dnr 1.1.-120-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 20 
Omstrukturering av Rinkeby vård- och omsorgsboende 
 
Beslut 

1. Att stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag att omstrukturera 

verksamheten. 

2. Att stadsdelsnämnden  uppdrar åt förvaltningen att säga upp hyresavtalet 

med Familjebostäder AB gällande Rinkeby vård- och omsorgsboende. 

3. Att stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsens ekonomiutskott att 

godkänna beslutet. 

4. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen föreslår att påbörja en omstrukturering av Rinkeby vård- 

och omsorgsboende under våren 2019 och integrera boendet med Kista vård- 

och omsorgsboende. 

Stadsdelsnämnden fattade redan 21 maj 2015 beslut om att det nuvarande 

äldreboendet i Rinkeby ska ersättas med ett nytt äldreboende. Byggstart för det 

nya äldreboendet i Rinkeby har skjutits upp och boendet kommer nu preliminärt 

att vara inflyttningsklart 2021/22. Förvaltningen bedömer dock att 

omstrukturering av nuvarande Rinkeby vård- och omsorgsboendet inte kan 

anstå. Boendets lokaler är slitna och inte ändamålsenliga för verksamheten. 

Yttermiljön är otrivsam och kan upplevas som otrygg. Boendet med sexton 

platser varav tolv är belagda är heller inte kostnadseffektivt att driva.  

 

Kista vård- och omsorgsboende har tillräckligt med platser för att samtliga 

boende på Rinkeby vård- och omsorgsboende ska kunna flytta dit och även 

kunna fortsätta bo i sammanhållna grupper. 

Den enskilde har även möjlighet att välja ett annat äldreboende. Förvaltningen 

kommer att informera de boende och deras närstående och eller gode män 

individuellt om de valbara alternativ som finns inom Stockholms stad. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 18 februari 2019.  

Dnr 1.2.1.-085-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.   
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§ 21 
Boendeplan för äldre i region Västerort, reviderad 2019 
Underlag till den stadsövergripande boendeplaneringen   

  

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner äldreboendeplanen för region Västerort avseende 

den del som berör Rinkeby-Kista. 

 
Ärendet 
I enlighet med kommunfullmäktiges beslut har äldrenämnden som uppdrag att 

årligen ta fram förslag till boendeplanering för äldre. Stadsdelsnämnderna ska 

samverka regionvis i arbetet att ta fram förslag till plan. De förvaltningar som 

ingår i region Västerort, Bromma, Hässelby-Vällingby, Spånga-Tensta och 

Rinkeby-Kista har i samarbete tagit fram ett underlag till en regional 

boendeplanering för äldre. 

 

Boendeplanen är ett dokument där regionens gemensamma behov av olika 

boendeformer för äldre beskrivs och analyseras samt en inventering av de platser 

som finns i befintliga boenden. Även en dimensionering av seniorboende och 

servicehus ingår i boendeplaneringen. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 5 mars 2019.  

Dnr 1.2.1.-095-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 22 
Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med Husby Konst & 
Hantverksförening 

  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner att överenskommelse om idéburet offentligt 

partnerskap tecknas med Husby Konst & Hantverksförening. 

2. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att teckna 

överenskommelsen. 

 
Ärendet 
Husby Konst & Hantverksförening har inkommit med en intresseanmälan om att 

ingå idéburet offentligt partnerskap (IOP) med stadsdelsnämnden. 

Intresseanmälan består av två verksamhetsdelar, Art Camp och Konstakuten. 

Föreningen föreslår att stadsdelsnämnden finansierar verksamheterna med totalt 

190 000 kronor per helår. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden 

godkänner att stadsdelsdirektören tecknar överenskommelse om IOP med Husby 

Konst & Hantverksförening. Överenskommelsen ska gälla från och med 1 juni 

2019 till och med 31 augusti 2020. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 26 mars 2019.  

Dnr 1.2.5.-152-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 23 
Tillsynsplan för försäljning av tobak, folköl, elektroniska cigaretter 
och påfyllningsbehållare 2019 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till tillsynsplan för tobak, 

folköl, elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare 2019.   

 
Ärendet 
Enligt Stockholms stads riktlinjer för tobaks- och folkölstillsyn ska varje 

stadsdelsnämnd upprätta en tillsynsplan för försäljningsställen som säljer tobak 

och/eller folköl. Tillsynsbesök kommer att ske i enlighet med Stockholms stads 

riktlinjer genom minst ett årligt besök per inköpsställe.  

 

Utöver de planerade tillsynsbesöken kommer tillsyn att utföras vid ägarbyte, när 

det finns misstanke om att en handlare inte följer lagstiftningen eller när 

sanktioner blivit utfärdade. Kontrollköp av tobak och folköl kommer att 

genomföras under året. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 25 mars 2019.  

Dnr 1.2.1.-092-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 36 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 24 
Bibehållen plats i det lokala pensionärsrådet efter sammanslagning 
av PRO:s lokalföreningar i stadsdelsområdet 
Ledamot i det lokala pensionärsrådet föreslås behålla sin plats i pensionärsrådet 

efter sammanslagning av PRO:s lokalföreningar i stadsdelsområdet. 

  

Beslut 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att Kerstin Illervik, PRO 

Kista, som är nominerad som ledamot i det lokala pensionärsrådet för år 2019 

behåller sin plats under återstoden av året utan att vara aktiv i lokalföreningen. 

 
Ärendet 
De lokala pensionärsrådens ledamöter nomineras av de  rikstäckande 

pensionärsorganisationerna som bedriver verksamhet inom stadsdelsnämndens 

geografiska område. Ledamöterna ska vara bosatta i stadsdelsnämndens 

geografiska område. PRO som har nominerat fem av ledamöterna i 

pensionärsrådet har en lokalförening i Kista och en i Husby-Akalla. 

Föreningarnas styrelse har fattat beslut att den mindre föreningen i Kista ska 

införlivas i föreningen i Husby-Akalla.  

 

Kerstin Illervik har varit nominerad till rådet av PRO:s lokalförening i Kista 

under en rad av år. Efter sammanslagningen av lokalföreningarna väljer Kerstin 

Illervik att inte vara aktiv i den nya konstellationen, men fortsätter vara medlem 

i PRO. Hon föreslås  sitta kvar i det lokala pensionärsrådet  under resten av den 

period hon är nominerad för (2019)  Övriga ledamöter i pensionärsrådet samt 

PRO.s lokala styre har inget att erinra utan förordar det. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 7 mars 2019.  

Dnr 1.1.-107-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 25 
Delegering av beslut om att ansöka om statsbidrag samt att 
överklaga  

Komplettering av delegationsordningen 

  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till komplettering i 

delegationsordningen. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 
Stadens insatser för flyktingmottagande finansieras delvis med statsbidrag. 

Sedan 2013 samordnar arbetsmarknadsförvaltningen stadsdelsnämndernas 

återsökning av statsbidrag. Från och med 2018 har arbetsmarknadsnämnden ett 

utökat uppdrag att samla stadens återsökningar av statsbidrag för asylsökande 

och nyanlända, vilket förutom återsökning innebär att bistå övriga nämnder med 

stöd och utveckling. För att tydliggöra arbetsmarknadsförvaltningens rätt att 

ansöka om återsökning av statsbidrag för stadsdelsnämndernas räkning, samt att 

fatta beslut att överklaga eventuella avslagsbeslut eller dom, behöver 

stadsdelsnämnderna besluta om delegering till arbetsmarknadsförvaltningen.  

 

Enligt kommunallagen 7 kap. 5 § får en nämnd uppdra åt en anställd att besluta 

på nämndens vägnar i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden, dock inte i 

de fall som avses i 6 kap. 38 §.  Stadsdelsförvaltningen föreslår att 

delegationsordningen kompletteras utifrån arbetsmarknadsförvaltningens 

begäran. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 4 april 2019.  

Dnr 1.1.-132-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 25 a 
Delegering av beslut om polisanmälan vid misstanke om krigsbrott 
m.m. 

  

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förslag till komplettering av 

delegationsordningen. 

2. Omedelbar justering.  

 
Ärendet 
Enligt kommunallagen (6 kap. 37 §) har en nämnd möjlighet att delegera sin 

beslutanderätt till presidiet, ett utskott, till en ledamot eller ersättare i nämnden, 

eller till en anställd i kommunen (7 kap. 5-8 ). Stadsledningskontoret har 

föreslagit att nämnden delegerar beslut om polisanmälan vid misstanke om 

folkmord, brott mot mänskligheten och grovt krigsbrott till sociala delegationen.  

 

Stadsdelsförvaltningen föreslår, på rekommendation av stadsledningskontoret, 

att nämnden delegerar beslut om polisanmälan vid misstanke om folkmord, brott 

mot mänskligheten och grovt krigsbrott till sociala delegationen. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 april 2019.  

Dnr RK 2019/189 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 25 b 
Fyllnadsval till sociala delegationen för år 2019 

  

Beslut 
1. Nämnden utser Mauritz Jokela (M) till ny ersättare i sociala 

delegationen för återstoden av 2019.  

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 
I enlighet med stadsdelsnämndens beslut från den 2 januari 2017 ska sociala 

delegationen ha sju ledamöter och tre ersättare.  

 

Helena Orrevad (MP) har avsagt sig uppdraget som ersättare i sociala 

delegationen. Moderaterna föreslår att nämnden utser Mauritz Jokela (M) till 

ersättare i sociala delegationen för återstoden av 2019.   

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 april 2019.  

Dnr RK 2019/190 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 26 
Revidering av samverkansavtal med Micasa gällande särskilda 
boendeformer med mera 
Remiss från kommunstyrelsen 

  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen från kommunstyrelsen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att i samarbete med Micasa Fastigheter i 

Stockholm AB och Stockholms stadshus AB revidera stadens nuvarande 

ramavtal med Micasa. Förslaget till nytt avtal benämns samverkansavtal för att 

betona parternas gemensamma ansvar med kommunkoncernen i fokus. Avtalet 

föreslås gälla från  

1 juni 2019.  

 

Förvaltningen ser positivt på att det nuvarande ramavtalet revideras och 

uppdateras. Det nuvarande ramavtalet som är från 2011 har vissa brister och 

behöver anpassas för att klara framtida krav och utmaningar när det gäller 

hyressättning vid nyproduktion, effektivt lokalutnyttjande samt säkerställa 

löpande och periodiskt underhåll.  

I ärendet föreslås att en tolkningsgrupp inrättas för att löpande utvärdera och 

tolka samverkansavtalet, vilket förvaltningen ställer sig positiv till.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 mars 2019.  

Dnr 1.5.1.-043-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande    

Särskilt uttalande avgavs av Benjamin Dousa (M), Asi Rebbati (L), Martin 

Michel (MP) och Ismail Ertürk (C) enligt följande: 

 

Minskad administrationen som blir en följd av att antalet hyresavtal begränsas är 

bra. 
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Stadsdelarna får redan idag betala hyra för stora ytor som vi av olika skäl inte 

kan nyttja. Förslaget innebär kostnadsökningar, som i flera stadsdelar riskerar att 

slå hårt. Vi skulle vilja se en analys av vad förslaget innebär i kostnadsökning 

för de boende. Vi ser positivt på möjlighet att hyra ut till andra målgrupper, om 

lägenheter skulle riskera stå tomma under en längre tid. 

  

I förslaget sägs att det löpande underhållet ska baseras på branschpraxis för 

hyreslägenheter. Vi vill i det sammanhanget påpeka att de boende inte är vilka 

hyresgäster som helst – många har olika former av hjälpmedel som rollatorer 

och rullstolar och riskerar att köra in i väggar, hörn och eluttag. Det är därför 

rimligt att dels vidta olika förebyggande åtgärder, dels planera för tätare 

underhåll. 

 

Stockholms stad har höga ambitioner vad gäller klimat- och miljöarbete, och 

Micasa var tidigt ute bland stadens bolag med miljö- och energicertifiering. Då 

möjligheten att spara energi, källsortera, hantera kemikalier mm ofta handlar om 

en kombination av åtgärder i fastighet, inventarier och förändrat beteende hos 

anställda och boende bör ses över. 

 

Att ge nämnden ansvar för drift och underhåll av nycklar/lås och brandsläckare 

möjligtvis på längre sikt kan bli mer praktiskt för båda parter. Det kommer dock 

att ge ökade kostnader för nämnden då nyckelhanteringen kräver investering av 

skåp, programvara och personalresurser på respektive boende.  

 

Vad gäller brandskydd föreslås att nämnderna tar över ansvaret att sätta upp 

brandsläckare, men att Micasa ansvarar för brandlarm. Utrymningsplan ska tas 

fram av Micasa men skyltar sättas upp av nämnd. Äldre är överrepresenterade i 

brandolyckor, och det är oerhört viktigt att ingen del av brandskyddet faller 

mellan stolarna. Det kan därför finnas skäl att överväga ett sammanhållet brand- 

och utrymningsplaneansvar hos en part, men även ett partsgemensamt arbete att 

utveckla brandskyddet. Årlig service och utbyten av brandsläckare kommer 

också att belasta nämnden. Kostnader för detta redovisas inte i ärendet.  
 

Micasa ska ansvara för att möjliggöra hanteringen av matavfall. Detta bör öka 

nämndens möjlighet till bättre och effektivare matavfallsinsamling, vilket är bra.  
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§ 27 
Trafikförändringar i SL-trafiken och Waxholmsbolagets trafik 
2019/2020 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 

och Waxholmsbolagets trafik 2019/2020” för yttrande senast den 29 april 2019. 

De förändringar som föreslås handlar om utökning och reducering av trafiken 

samt omfördelningar. Få av förändringarna berör Rinkeby-Kista 

stadsdelsområde. 

 

Det är positivt om förslaget att samtliga turer med linje 514 ska trafikera Kista 

gård genomförs. Den föreslagna snabbgående linjen mellan Akalla och 

Barkarbystaden är också bra och underlättar resandet mellan stadsdelarna. Att 

förlänga linje 540 mellan Tensta centrum och Spånga station kan i viss mån 

bidra till att minska belastningen på linje 179. Enligt förvaltningens bedömning 

skulle ytterligare åtgärder behövas. Utöver den förstärkning av 514 som föreslås, 

finns behov av bussförbindelse till Kistahöjden. Boende där kan ha ca 1 km till 

närmaste busshållplats och 1,5 km till närmaste tunnelbanestation. Det vore 

önskvärt med en busshållplats på Lagtingsgatan, nära rondellen mot 

Torshamnsgatan, och att någon av de bussar som passerar i närheten till Kista, 

Husby eller Akalla skulle kunna stanna där. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 15 mars 2019.  

Dnr 1.5.1.-090-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 28 
Betänkandet Privat initiativrätt – Planintressentens medverkan vid 
detaljplaneläggning 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

  

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 
Översiktsplaneutredningen har lämnat sitt slutbetänkande. Utredningens uppdrag 

har bland annat varit att se över behovet av att införa en privat initiativrätt, vilket 

innebär att en enskild exploatör kan genomföra vissa formella 

beredningsåtgärder i arbetet med att ta fram en detaljplan. Syftet är att det ska gå 

snabbare att ta fram en detaljplan som gör det möjligt att påbörja ett bygge. En 

reform skulle kunna bidra till att underlätta handläggningen genom att 

planintressenten kan bistå kommunen med beredningsåtgärder. Utredningen 

framhåller att förslagen endast utgör ett förtydligande och utveckling av 

planintressentens medverkan i planläggningen. 

 

Stadsdelsförvaltningen avstår från att ha synpunkter 

på förslagen i betänkandet.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 4 april 2019.  

Dnr 1.5.1.-114-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 29 
Reviderad handlingsplan för kommunens aktivitetsansvar i 
Stockholms stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

  

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 
Kommunerna har enligt skollagen ett aktivitetsansvar för ungdomar upp till 20 

år som är folkbokförda i kommunen, och som har fullgjort sin skolplikt men inte 

genomfört eller fullföljt utbildning på nationella program i gymnasieskolan, 

gymnasiesärskolan eller motsvarande utbildning. Enligt skolverkets allmänna 

råd för kommunernas arbete med aktivitetsansvaret föreskrivs att kommunerna 

ska ha en strukturerad handlingsplan för sitt arbete. Arbetsmarknads- och 

utbildningsförvaltningen utarbetade 2016 i samverkan ett förslag till 

handlingsplan för det kommunala aktivitetsansvaret i Stockholms stad som 

antogs av kommunfullmäktige. Dessa två förvaltningar har i samverkan 

utarbetat en reviderad version av handlingsplanen där innehållet anpassats till ny 

lagstiftning. Smärre ändringar har också gjorts utifrån förändrade arbetssätt. 

Förvaltningen är positiv till den reviderade handlingsplanen för kommunens 

aktivitetsansvar. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 12 mars 2019.  

Dnr 1.5.1.-083-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  

 

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 45 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 30 
Överenskommelse om omhändertagande av avlidna mellan hälso- 
och sjukvårdsförvaltning och kommunerna i Stockholms län 

 

Remiss från kommunstyrelsen 

  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen från kommunstyrelsen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 
Storstockholm har tillsammans med hälso- och sjukvårds-förvaltningen tagit 
fram en reviderad överenskommelse om hantering av avlidna. 
Överenskommelsen har tagits fram i syfte att tydliggöra kostnader, 
administrativa rutiner och ansvarsfördelning gällande transport av avlidna och 
bårhusförvaring. En tidigare version av överenskommelsen godkändes av 
flertalet kommuner i Stockholms län 2016. Målgruppen för överenskommelsen 
är de personer som avlider inom kommunernas särskilda boendeformer där 
kommunen är sjukvårdshuvudman, det vill säga  särskilt boende och 
dagverksamhet enligt socialtjänstlagen (SoL) och boende med särskild service 
och daglig verksamhet enligt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS).  

 

Förvaltningen är positiv till den föreslagna överenskommelsen. Den  skapar en 

tydlighet när det gäller ansvarsfördelning, administrativa rutiner och kostnader 

mellan de olika huvudmännen. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 21 mars 2019.  

Dnr 1.5.1.-137-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 31 
Anmälan av Hemlöshetsrapport 2018 

  

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att lägga socialnämndens hemlöshetsrapport 2018 till 

handlingarna.  

 
Ärendet 
Sedan 2004 genomför socialförvaltningen strukturerade kartläggningar vartannat 

år i syfte att beskriva hemlöshetssituationen i Stockholms stad. Syftet är 

framförallt att ge en ögonblicksbild över hur många hemlösa personer som 

rapporterats in i Stockholms stad under ett dygn och att kunna följa utvecklingen 

över tid.  
 

2018 års kartläggning redovisar 144 hemlösa personer i Rinkeby-Kista, vilket är 

en minskning med 25 jämfört med räkningen som genomfördes 2016 och en 

minskning med 183 jämfört med mätningen 2014. Antalet hemlösa män är 

högre jämfört med hemlösa kvinnor. I kartläggningen anges att flest antal 

hemlösa är inrapporterade från missbruksverksamhet följt av ekonomiskt 

bistånd. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 22 februari 2019.  

Dnr 1.2.1.-089-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 32 
Patientsäkerhetsberättelse för äldreomsorgen 2018 

  

Beslut 
Att stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till handlingarna. 

 
Ärendet 
Enligt patientsäkerhetslagen (SFS 2010:659) ska vårdgivaren senast den första 

mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse för föregående år. 

 

Patientsäkerhetsberättelsen ska bland annat beskriva hur vårdgivaren har 

bidragit till patientsäkerhetsarbete. Det ska också framgå vilka åtgärder som 

vidtagits för att öka patientsäkerheten, vilka resultat som uppnåtts och vilket 

förebyggande arbete som gjorts. 

 

Syftet med patientsäkerhetsberättelsen är att underlätta för vårdgivaren att ha 

kontroll över verksamhetens patientsäkerhetsarbete och för Inspektionen för 

vård- och omsorg att utföra sin tillsyn. Det blir också enklare för andra att ta del 

av information om hur vårdgivaren arbetar med patientsäkerhet. Berättelsen ska 

hållas tillgänglig för den som önskar ta del av den. 

 

Patientsäkerhetsberättelsen för äldreomsorgen redovisas i sin helhet i bilaga. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 6 mars 2019.  

Dnr 1.2.1.-096-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 48 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 33 
Anmälan av resultat brukarundersökning ekonomiskt bistånd 2018 
Resultat av brukarundersökning riktad till klienter inom ekonomiskt bistånd.  

  

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att lägga stadens resultat av brukarundersökning 

2018 till handlingarna. 

 
Ärendet 
Sedan 2014 har brukarundersökning genomförts vartannat år riktat till klienter 

inom ekonomiskt bistånd inom Stockholms stads samtliga 

stadsdelsförvaltningar. Resultatet presenteras både sammanslaget för hela 

Stockholms stad och per stadsdels-förvaltning. 

Resultatet för 2018 visar på ett fortsatt positivt resultat för Rinkeby – Kista 

stadsdelsförvaltning. Det generella betyget ligger, liksom vid föregående 

undersökning, högst inom Stockholms stad. Rinkeby – Kista fick ett 

genomsnittligt betyg på 7,1 där högst betyg är 10. 

Generellt är det små skillnader från föregående mätning. Unga vuxna och 

klienter som är kortvarigt aktuella tenderar att vara mindre nöjda. 

 

Som styrkor framgår att klienter upplever att handläggarna har tillräckliga 

kunskaper för sitt arbete och att de får ett respektfullt bemötande. 

Förbättringsområden är att klienter önskar mer stöd av sin handläggare och att 

hanteringen av synpunkter och klagomål är okänd. Det är också, i jämförelse 

med föregående brukarundersökning, en ökad andel klienter som upplever sig 

diskriminerade av sin handläggare och då främst på grund av sin härkomst. 

Andelen klienter som upplever sig diskriminerade har ökat från 13 % till 21 % . 

 

Resultatet från brukarundersökningen har beaktats i verksamhetsplanen och i de 

arbetssätt och aktiviteter som planerats för året. Handläggarna kommer att på ett 

aktivt sätt övas i att ha ett motiverande förhållningssätt till klienten genom 

arbete med motiverande samtal. Ett fokus kommer att läggas på uppföljning av 

synpunkter och klagomål och ett fördjupat arbete om diskriminering kommer att 

ske i grupper utifrån den webbutbildning som finns tillgänglig inom 

förvaltningen.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 13 mars 2019.  

Dnr 1.2.1.-116-2019 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 49 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 50 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 34 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  
 
Inkommen skrivelse  
Skrivelse om  ”Ta tillbaka ungdomsvärdarna” Niklas Thorén m.fl. (V). 

 

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 51 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 35 
Postlista 

  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 21 februari till och med den  

26 mars 2019.  

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 52 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 36 
Uppdragslista 

  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämndens uppdragslista till förvaltningen från den 26 mars 2019. 

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 53 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 37 
Konferenser och utbildningar 

 
Inga inkomna inbjudningar fanns att anmäla. 

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 54 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 38 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 25 februari 2019.  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 55 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 39 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde 

 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 28 februari 

2019. 
  

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 56 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 40 
Protokoll från rådet trygghet i fastigheter och utemiljö 

 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från rådet trygghet i fastigheter och utemiljö den 29 januari 

2019. 
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 57 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 41 
Anmälan av delegationsbeslut 

  

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 
Ärendet 

Följande delegationsbeslut anmäldes. 

 

  

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2019-03-18 Personalärende – Överenskommelse  Ulla Thorslund  

stadsdelsdirektör 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 58 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

§ 42 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m 

  

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade inom 

stadsdelsförvaltningen. 

 

 

1. Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning, förvaltningsgruppsprotokoll 2019-04-04. 

2. Protokollsutdrag från Miljö- och hälsoskyddsnämnden 2019-03-05 § 

Årsrapport plaskdammar 2018 

3. Protokollsutdrag från socialnämnden 2019-03-19 § Rapport om 

socialtjänstens kontakter med vuxna med missbruksproblem under oktober 2018 

4. Protokollsutdrag från socialnämnden 2019-03-19 § 17 Avtalsuppföljning av 

socialtjänst och LSS-verksamhet- årsrapport 2018 

 

 

 

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

11 april 2019 
 

Sida 59 

 

 

Justerarnas signaturer  Utdragsbestyrkande 

Tack 
Stadsdelsnämndens ordförande framförde ett tack till stadsdelsdirektören Ulla 

Thorslund för tiden som hon tjänstgjort i stadsdelsområdet. 

 
Stadsdelsdirektören framförde också ett tack till nämnden.  

 

 

 


